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Forvaltningsbesvarelse af politikerspørgsmål vedrørende Emdrup 

Idrætspark 

 

Spørgsmål til skriftlig besvarelse stillet af Karina Bergmann den 9. januar 

2024 til Kultur- og Fritidsforvaltningen og Socialforvaltningen vedrørende 

Emdrup Idrætspark. 

 

Spørgsmål 1 

• Det forlyder at KFUM-Hallen i København NV har været lukket i 
nogle måneder pga. hærværk. Kan forvaltningerne bekræfte dette? 
Hvis det er grundet hærværk, bedes forvaltningen/erne redegøre 
for hvilken slags der er tale om.  

Svar fra Kultur- og Fritidsforvaltningen 

Der blev den 21. oktober 2023 konstateret hærværk i hallen i Emdrup Id-

rætspark, hvor en brandslange havde været tændt en del timer. Vandet be-

skadigede dele af halgulvet, og hallen har derefter delvist været lukket. For-

eningerne har efterfølgende kunnet benytte ca. halvdelen af hallen til træ-

ningspas, men ikke kunnet afvikle kampe. 

Kultur- og Fritidsforvaltningen har meldt skadessagen til KEID, der forvalter 

Københavns Kommunes forsikringsordning.  

Spørgsmål 2 

• Er de respektive udvalg blevet orienteret om sagen? Hvis ikke, hvor-
for? 

Svar fra Kultur- og Fritidsforvaltningen 

Kultur- og Fritidsforvaltningen har den 27.oktober 2023 orienteret KFU om 
sagen med notat ”Emdrupparkens idrætshal er lukket grundet vandskade 
(2023-0416065)”. Det udestår endnu hvornår hallen forventes genåbnet. 
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Kultur- og Fritidsudvalget orienteres når Kultur- og Fritidsforvaltningen har 
modtaget en forventet ibrugtagningsdato for hele hallen.  
 
 Spørgsmål 3 

• Kan forvaltningerne redegøre for de økonomiske konsekvenser af 
det eventuelle hærværk? Herunder om der er gjort noget for at få 
gerningspersonen/erne eller evt. deres familier til at betale for det? 
Har man benyttet sig af andre sanktioner?  

Svar fra Kultur- og Fritidsforvaltningen 

Samtlige udgifter vedrørende skadessagen på halgulvet dækkes af KEJD fi-
nansieret via Københavns Kommunes forsikringsordning.  KEID afventer pt. 
tilbud på genopretningen af halgulvet, dette ventes senest modtaget primo 
uge 3, 2024. Kultur- og Fritidsforvaltningen har haft mindre udgifter ifm. at 
skaden oprindeligt blev konstateret.   

Sagen er politianmeldt med krav om erstatning, og politiet afventes i relation 

til sagen.  

Der er til orientering forholdsvist få kameraer på anlægget. 

Spørgsmål 4  

• Hvad har forvaltningerne/skolerne/SSP iværksat af initiativer for at 
få gerningspersonerne på rette spor? 

Svar fra Kultur- og Fritidsforvaltningen og Socialforvaltningen 

Sagen er politianmeldt.  

SSP har koordineret ift. øget rundering fra både gadeplan ved Københav-

nerteamet samt Nærpoliti NV.  

 

Spørgsmål 5 

• Hvilken betydning har hærværket for den offentlige adgang til hal-
len?  

Svar fra Kultur- og Fritidsforvaltningen 

Hallen var helt lukket en måned, og herefter har foreningerne kun kunnet 

benytte ca. halvdelen af hallen. Dette har haft store konsekvenser for for-

eningerne.  da skaden oprindeligt blev konstateret. Håndboldspillerne har ï 

mindre omfang fået tider i ydertimerne på andre anlæg, hvor der var ledig 

kapacitet. 

Spørgsmål 6 
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Såfremt man er bekendt med gerningspersonerne, bedes forvaltningen - 

evt. med fortrolighedserklæde - fortælle alt hvad de ved om disse herunder 

navn, alder, familiære forhold, generalieblad inkl. om personerne har begået 

hærværk, tyveri eller lign. på andre offentlige eller private bygninger herun-

der skoler.  

Svar fra Kultur- og Fritidsforvaltningen og Socialforvaltningen 

Sagen er politianmeldt. Kultur- og Fritidsforvaltningen og Socialforvaltnin-

gen har ikke nærmere oplysninger om sagen, da den fortsat er under efter-

forskning.  

Spørgsmål 7 

• Det forlyder at Holbergskolens haller også har været udsat for lign. 
hærværk. Er der tale om de samme personer? 

Svar fra Kultur- og Fritidsforvaltningen 

Kultur- og Fritidsforvaltningen har kontaktet Børne- og Ungdomsforvaltnin-

gen, der oplyser, at det er rigtigt, at Holbergskolen i starten af dette skoleår 

var udsat for hærværk. Det var dog med en skumslukker, og der skete hel-

digvis ikke den store skade. Denne sag er også meldt til politiet, som også er 

bekendt med sammenfaldet. Sagen er frafaldet i forhold til Holbergskolen. 

 
Med venlig hilsen 

Søren Tegen Pedersen 

Adm. dir. Kultur og Fritidsforvaltningen 

Og  

Mikkel Boje 

Adm. Dir. Socialforvaltningen 

 


